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Transportudvalget har i brev af 29. juni 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Susan Kronborg (RV). 

Spørgsmål nr. 593: 

Vurderer ministeren, at der aktuelt er en ideel fordeling af gods-

håndteringskapacitet på tværs af de danske havne? 

Svar: 

Indledningsvis skal det bemærkes, at rederierne og havnevirksom-

hederne selv vælger, hvilke havne de vil benytte. Godshåndterings-

kapaciteten på tværs af de danske havne udvikles af havnene af-

hængig af efterspørgslen på de enkeltes havnes ydelser og er ikke 

noget, der fastlægges i statsligt regi. 

 

Regeringen har sammen med forligskredsen bag Infrastrukturplan 

2035, herunder Radikale Venstre, aftalt at gennemføre en kortlæg-

ning af de danske erhvervshavne (et såkaldt havneatlas), deres rol-

ler og betydning for forskellige sektorer. En kortlægning af danske 

erhvervshavne vil kunne skabe et faktuelt grundlag, som blandt an-

det kan anvendes til brug for prioriteringen af nationale interesser 

fra statslig side i forbindelse med den løbende kommunale plan-

lægning.  

 

I forlængelse af anbefalingerne fra klimapartnerskabet for Det Blå 

Danmark har samme forligskreds endvidere aftalt at gennemføre 

en analyse af tilgængeligheden af elektricitet og grønne brændstof-

fer i havne, som er en forudsætning for at muliggøre havnenes og 

skibsfartens omstilling fra fossile brændsler til grønne brændsler. 

 

Endelige kommissorier for ovenstående analyser forventes be-

handlet i forligskredsen i efteråret 2022, hvorefter analyserne kan 

igangsættes. 

 

Med venlig hilsen 

Offentligt
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